
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 13. december 2021 stillet følgende spørgsmål 

nr. 227 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 227:  

”Vil ministeren kommentere præsentation fremvist i tilknytning til Decibels fore-

træde for udvalget 7/12-21 om permanent tre-årig AVT-behandling til børn med hø-

retab, jf. SUU alm. del – bilag 103? Hvordan forholder ministerens sig herunder til De-

cibels bemærkninger om, at finanslovsmidlerne udløber i 2022, herefter der intet til-

bud er til børnene, at den højtspecialiserede AVT-behandling skal være et permanent 

tilbud i Danmark, og at der skal afsættes varige driftsmidler til regionerne?” 

 

Svar: 

Jeg vil indledningsvist kvittere for det arbejde som gøres i regi af AVT-projektet. Der 

bliver præsenteret flotte resultater, og der gøres et stort arbejde for at give børn 

med nedsat hørelse bedre forudsætninger. 

 

Hvorvidt der skal udmøntes midler til AVT-forløb efter udgangen af 2022 skal som ud-

gangspunkt aftales mellem Folketingets partier. Jeg noterer mig endvidere, at Decibel 

har oplyst over for Sundhedsministeriet, at foreningen vil udarbejde evalueringsma-

teriale med henblik på eventuel varig forankring. Det vil være naturligt, at en even-

tuel beslutning om at gøre AVT-tilbuddet permanent tager udgangspunkt i en sådan 

evaluering. 
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